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Folketingets Finansudvalg har den 2. oktober 2013 stillet følgende spørgsmål 
nr. 8 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed besva-
res. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jesper Petersen (S).

Spørgsmål nr. 8:
’Vil ministeren opgøre, hvad det vil koste at indføre et forslag om, ”mere æl-
drevenlige hospitaler med enestuer til ældre”?”

Svar:

Der er med kvalitetsfondssatsningen på sygehusområdet prioriteret en ny sy-
gehusstruktur for hele landet. Det betyder investeringer på næsten 45 mia. kr. 
de kommende år, hvor der i prioriteringen er lagt vægt på, at strukturen sikrer 
en omlægning fra flersengsstuer til netop enestuer på de danske sygehuse. 

Som resultat forventes langt hovedparten af de danske sengestuer at være 
enestuer, når moderniseringen er fuldt tilendebragt. Ombygningen til sygehuse 
med enestuer er dermed allerede påbegyndt og finansiering hertil er priorite-
ret.

Med venlig hilsen

Astrid Krag      /      Mads Hansen
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